
 

 

-Consulta Pública prèvia a l’elaboració d’un projecte de decret de segona modificació 

del Decret 58/2010, de 4 de maig, de les entitats esportives de Catalunya 

-Aportacions del COPLEFC A LA GENERALITAT DE CATALUNYA DEPARTAMENT DE LA 

PRESIDÈNCIA SECRETARIA DEL GOVERN 

 

PERE MANUEL GUTIÉRREZ, president del Col·legi de Professionals de l’Activitat Física i 

l’Esport de Catalunya (en endavant COPLEFC), amb domicili al carrer de Provença, 500, 

porta 4, Barcelona, i amb CIF Q5855705I 

DIC: 
 
I.- Que s’ha obert, en data 25 de gener de 2019 i fins el 25 de març de 2019, el tràmit 
(procés participatiu) de Consulta Pública prèvia a l’elaboració d’un projecte de decret 
de segona modificació del Decret 58/2010, de 4 de maig, de les entitats esportives de 
Catalunya. 
 
II.- Que en data 12/12/18 vam enviar al Secretari General de l’Esport un escrit per 
registre interessant-nos per aquesta modificació i reflexionant que en el context del 
canvi de marc regulador general de la futura Llei de l’esport, en el projecte de la qual 
es fan múltiples referències a modificacions precisament d’aquest Decret 58/2010, 
podria semblar més aviat contradictori aquest canvi prèvi. 
 
III.-Que dins del termini establert, el COPLEFC ha acordat presentar les següents 
 

APORTACIONS 
 
Primera.- EN RELACIÓ AMB LA PRIMERA PREGUNTA PER A ORIENTAR LES 

APORTACIONS:  

Considereu que el president/a d’una entitat esportiva que es dedica 

professionalment a l’entitat, i no es limita estrictament a les funcions de president 

que li otorga  la normativa reguladora vigent, té dreta rebre una salari de l’entitat? 

1.- Des del COPLEFC considerem molt oportuna la reforma que es planteja, en ordre a 

possibilitar que el president/a d’una entitat esportiva pugui rebre una retribució per la 

seva dedicació professional a l’entitat esportiva. 

2.- Sens dubte, aquesta mesura millorarà la gestió de les entitats esportives, doncs 

aquesta serà més professional i més eficient, al temps que el seu pressupost serà 

millor gestionat. 

3.- Dit això, des del COPLEFC volem fer l’aportació consistent en que aquesta retribució 

també s’hauria de fer extensiva a tots aquells membres de la Junta Directiva de 



 

 

l’entitat esportiva que també facin palesa una dedicació professional a l’entitat 

esportiva. 

4.- El motiu d’aquesta aportació és que s’ha constatat que en molt casos, a més del 

president/a, o en lloc d’ell/ella, és un altre o són altres membres de la Junta de Govern 

els que efectivament desenvolupen tasques o dedicacions de caire professional en 

favor de l’entitat esportiva. 

5.- Evidentment, s’hauria d’establir un sistema de control que permetés analitzar, en 

cada cas concret, que això és així, quan ho demanés l’entitat esportiva corresponent.  

Segona.- EN RELACIÓ AMB LA SEGONA PREGUNTA PER A ORIENTAR LES 

APORTACIONS:  

 Considereu que el president/a d’una entitat esportiva hauria d’estar vinculat 

a l’entitat mitjançant un contracte laboral, o bé mitjançant alguna altra fòrmula 

contractual? 

1.- Des del COPLEFC considerem que la vinculació del president/a, i en el seu cas, de 

tots aquells membres de la Junta Directiva de l’entitat esportiva que també facin 

palesa una dedicació professional a l’entitat esportiva, és correcte que s’articuli 

mitjançant un contracte laboral. 

2.- Ara bé, des del COPLEFC també considerem que la vinculació es podria articular 

mitjançant un contracte mercantil (contracte de prestació de serveis) i mitjançant 

l’emissió de factura en cas de que el president/a fos treballador autònom (en aquesta 

cas la retribució estaria en funció de les feines concretes que es desenvolupessin en 

favor de l’entitat esportiva). 

3.- Des del COPLEFC, un cop llegida atentament la Memòria Preliminar que justifica la 

proposta de reforma del Decret 58/2010, volem manifestar que no compartim 

l’argumentació exposada per descartar la fórmula de la vinculació mercantil. 

4.-  Des del COPLEFC entenem que la possible generació de situacions de conflictes 

d’interès o d’incórrer en el règim d’autocontractació, es podria evitar o corregir 

mitjançant l’obligació de que l’assemblea general de l’entitat esportiva aprovés la 

gestió duta a terme pel president/a, auditant l’actuació del mateix/a. 

5.- Cal tenir present que la vinculació mercantil a l’entitat esportiva del president/a, no 

seria tan costosa per a l’entitat esportiva com ho seria la vinculació mitjançant 

contracte laboral, ja que es produiria un estalvi dels costos de seguretat social, que 

assumiria el propi president/a, en la seva qualitat d’empresari o de treballador 

autònom o de professional liberal. 

 



 

 

Tercera.- EN RELACIÓ AMB LA SEGONA PREGUNTA PER A ORIENTAR LES 

APORTACIONS:  

 Quins requisits s’haurien d’establir per aprovar la contractació del 

president/a? 

1.- Des del COPLEFC considerem que els requisits per aprovar la contractació del 

president/a, i en el seu cas, de tots aquells membres de la Junta Directiva de l’entitat 

esportiva que també facin palesa una dedicació professional a l’entitat esportiva, s’han 

d’analitzar des d’una doble vessant. 

2.- En primer lloc, tal i com apunta la Memòria Preliminar que justifica la proposta de 

reforma del Decret 58/2010, l’aprovació de la contractació del president/a, sigui de 

naturalesa laboral o mercantil, haurà d’ésser aprovada per l’assemblea general. 

3.- Així mateix, i pel que fa a la durada del contracte del president/a, sembla lògic que 

el mateix conclogui amb el mandat. 

4.- També és raonable que s’hagi e comunicar a l’Administració esportiva de la 

Generalitat de Catalunya, que guardi proporció amb la situació econòmica i 

pressupostària de l’entitat, i que no es pugui satisfer amb càrrec a les subvencions 

publiques. 

5.- En segon lloc, considerem que s’hauria d’exigir al president/a que vulgui establir 

una relació contractual laboral amb l’entitat esportiva, el compliment de la Llei 3/2008, 

de l’exercici de les professions de l’esport a Catalunya, en el supòsit de que les seves 

funcions siguin les que contempla la Llei 3/2008 (articles 1 i 2). 

6.- Concretament, entenem que s’hauria d’exigir l’establert als articles 6 (els directors 

esportius) i 6 bis (acreditació de la formació per a l’exercici professional). 

Per tot això, 

SOL.LICITO: 

Que es tingui per presentat en temps i forma aquest escrit d’aportacions, per 

complimentat el tràmit de consulta pública i que es procedeixi a acceptar les 

aportacions proposades, d’acord amb les argumentacions exposades. 

És de Justícia que demano a Barcelona, a 25 de febrer de 2019. 

 

 

Pere Manuel Gutiérrez 
President 


